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Spørgsmål nr. 96 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Kan ministeren bekræfte, at blot ca. 5 pct. af alle indbrud 

opklares af politiet, og mener ministeren i givet fald at dette er 

for lavt? I bekræftende fald bedes det oplyst, hvad ministeren 

agter at gøre, så antallet af indbrud, der opklares, stiger markant. 

Der henvises til artiklen ”Nye tal: Indbrudstyve slipper godt fra 

95 ud af 100 indbrud” bragt den 19. maj 2019 på dr.dk.”

Svar:

Antallet af indbrud i Danmark er faldet markant i de seneste år. Det er en 

rigtig positiv udvikling. Desværre er det – på trods af, at indbrudsområdet i 

de seneste års mål- og resultatplaner har været et prioriteret indsatsområde 

for politiet – ikke lykkedes at hæve andelen af indbrud, der fører til fæl-

dende afgørelser. Jeg forventer, at Rigspolitiet løbende følger området med 

henblik på at understøtte politiets indsats mod indbrud. 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en ud-

talelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”I DR’s artikel ”Nye tal: Indbrudstyve slipper godt fra 95 ud af 

100 indbrud” af 9. maj 2019 definerer DR ”opklaringsprocen-

ten” ved at se på antallet af anmeldelser vedrørende indbrud, der 

har ført til minimum én fældende afgørelse.

Det bemærkes i den forbindelse, at dansk politi ikke sædvanlig-

vis opererer med begrebet ”opklaringsprocent”, fordi det ikke er 

entydigt, hvornår en sag rent politifagligt anses for opklaret. 

Det er imidlertid Rigspolitiets opfattelse, at DR’s udregninger 

er korrekte, når der ses på antallet af anmeldelser om indbrud 

med minimum én fældende afgørelse, hvilket nedenstående ta-

bel 1 viser. 

Tallene for det første halvår af 2019 er også taget med i tabel-

len.

Tabel 1 – andelen af anmeldelse for sagsområdet indbrud 

med min. én fældende afgørelse for perioden år 2011-2019 

(alle typer af indbrud)

2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 

1. hal-

vår

Anmeldel-

ser

93.002 80.852 78.830 69.587 63.433 60.067 54.888 54.829 24.110
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Anmeldel-

ser med 

min. 1 fæl-

dende afgø-

relse

4.886 5.039 4.168 3.578 3.236 2.844 2.661 2.476 1.712

Andel i pro-

cent

5 % 6 % 5 % 5 % 5 % 5% 5 % 5 % 7 %

Kilde: POLSAS, dynamiske data

Det bemærkes, at opgørelserne er baseret på tal fra politiets 

sagsstyringssystem (POLSAS), som er et journaliserings- og 

sagssystem og ikke et egentligt statistiksystem. Opgørelsen er 

baseret på dynamiske data, hvilket betyder, at data opdateres lø-

bende, og tallene fremover vil kunne ændre sig en smule.”
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